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Jogpolitika, bíráskodás, 
állampolgári fegyelem 

Megbeszélést tartott az országgyűlési képviselők 
megyei csoportja 

A tavaszi ülésszakra készülve, tegnap, kedden, Sze- máshoz. (Hangsúlyozta, a 
geden, a népfront megyei székházában ülést tartott az or- törvényesség politikai kér-
szággyűiesi' képviselők Csongrád megyei csoportja. A ta- dés is. Eke Károly egyebek 
nácskozáson többek között részt vett Petrik István, a me- között felvetette a álla-
gyei tanács elnökének általános helyettese; Bódi György, mi gondozattakat befogadó 
a megyei pártbizottság osztályvezetője: Molnár Sándor, a intézmények jogi szabályo-
Hazafias Népfront megyei bizottságának titkára. zásának kérdését. Megje-

r . j - , - „ , . . , , gyezte, hogy az államigaz-
Juratovics Aladar, a kep- allampolgari fegyelmezetlen- g a t á s i k u l t ú r a magasabb 

viselők megbízott csoport- ségre jellemző, hogy több- s z i n v o n a l ú is lehetne, ha az 
vezetője köszöntötte a részt- nyire a lakbérek és a köz- állampolgárok fegyel'mezet-
vevőket, ma jd Szilbereky üzemi dijak fizetésének el- t

c
e b ' b e k I e n nének . Tóth Lász-

Jenö, a Legfelsőbb Biróság mulasztása miatt, évente 8-9 ¡ b a r r a v o [ t k iváncsi, hogy 
elnöke általános tájékoztatót ezer végrehajtási úgy kq- a s z e mélyiség .védelmének 
tar to t t a jogalkalmazási és letkezik szűkebb pátr iánk- m j i y e n garanciái léteznek és 

erkölcsileg miképp lehet re-
Kereszty Béla megyei fő- habilitálni, aki ellen vizs-

ügyész bűnözési adatokról gálatot indítottak, de kide-
beszélt, s aláhúzta, hogy rült, tisztességes. Felvetette, 
1986-ban a korábbi eszten- hogy az ítélkezésnek milyen 
dőkhöz képest 12,7 százalék- a visszatartó hatása a bún-

nak be nem tartása, a tisz- k a i emelkedett az ismertté cselekmények ¡megelőzésé-
tesseg hianya is. A bűnözési v á l t bűncselekmények szá- r.él. Szabó Sándor elmondta, 
vilagjelenseg, azonban az m a . Sajnos, az it tas gépko- a magánszemélyek gazdasá-
allampolgari fegyelmezetlen- csivezetések tovább szapo- gi tevékenysége fokozódik, 
ség az utóbbi időszakban ha- r o d tak , ami szintén bizonyí- és ennek egyik kísérő jelen-
zankban egyre inkább eszre- t é k a a z állampolgári fegvel- sége, hogy az állampolgárok 
vehető. Természetesen ez mezetlenségnek. Kiemelke- gyakran megkárosít ják egy-
nem jelenti azt, hogy a la- d ő e n nőtt, közel 20 százalék- mást. E jelenség kapcsán az 
kos^ag többségé ne lenne k a k e g y esztendő a la t t Sze<- iránt érdeklődött, az ilyen 
torvénytisztelő. Az egészsé- g e d e n a bűncselekmények jellegű oúncselekmények 
ges közvélemény tovabbra is s z a m a . Megnyugtató viszont, mennyire szaporodtak el, 
elítéli a társadalomra karos b ( > g y Szentesen, Makón és ezenkívül melyek a szigorí-
jelenségeket. Sajnos, az el- Csongrádon az el lenkezőfo- tot t javító-nevelő munkának 
mul l ket esztendőben meg- íyamatról beszélhetünk. Nem az eredményei, s miképp 
szaporodtak a köznyugalmat a l l a z a vélekedés, hogy tudnak érvényt szerezni a 
zavaró betöréses lopások. Az c s a k a z urbanizáció növeli a végrehajtási ítéleteknek. Fo-
ismert jogász rámutatot t : a bűnözést, ugyanis a községek dor Pál rámutatot t arra , 
tá rsadalmat és a gazdaságot r a c á f o l n a k e megállapításra, hogy a termelési viszonyok 
jogi eszközökkel miképp A k i s települések közel 20 gyorsan változnak, és a jog 
szervezik. Többek kozott oly s z á z a l é k k a l vették ki részű- nehezen követi az élet ú j 
módon, hogy a bíráskodás k e t a b ü n özés statisztikája- helyzeteit. Juratovics Aladár 
az igazságszolgáltatás ér- b b ] Nemcsak a bírók, ha- képviselőtársaihoz hasonlóan 
vényt szerezzen a jogszaba- n e m a z ügyészek munká ja a személyiség védelmének 
lyoknak. Rendkívül meg- i s tóbb l e t t_ túlterheltekké kérdését feszegette, iavasol-

jogpolitikai kérdésekről, ban. 
Egyebek között rámutatot t 
arra , hogy a bűnözés növe-
kedésében közrejátszott az 
állampolgári fegyelmezetlen-
ség, az együttélés szabályai-

az igazságügyi dol- ta a gazdasági egységek kö-
zött a szerződéses fegyelem 
megszilárdítását, a Munka 
törvénykönyve módosítását. 
A felvetett kérdésekre Szil-
bereky Jenő. Fedor Attila és 
Kereszty Béla válaszolt. 

Az országgyűlési képvise-
lők megbeszélték a tavaszi 

a felkészülés te-

Rendkívül 
nyugtató, hogy belpolitikánk váltak 
alapvető eleme és követel- gozók 
ménye a törvényesség. 

A jogász szakember is- A z előadások után az or-
mertette, milyen típusú bűn- szággyűlési képviselők kö-
cselekmények harapództak 7-ül először Csókási Zoltán-
éi. sajnos, a korrupció a né kért szót, s érdeklődött, 
gazdaságiról más területre az ülnökök m u n k á j á t mi-
is átszivárgott. A képviselők k é p p ítéli meg a bíróság, 
képet kaptak az állampol- Kíváncsi volt a r r a is, hogy l '^ssz^kra 
gárok polgári pereiről is, a z előzetes letartóztatások . m P 1rvitatták az 
amelyek az alapvető életvi- milyen arányúak. Mag Pál f^'^rka^oframmkat 
szonyokat érintik. Számuk szóvá tette, hogy tapaszta-' , d e l munkaprogramjukat . 
évek óta nem változott, lata szerint a munkaügyi bí-
Azonban növekedett a ha- róság néha enyhébben ítél- A Szegedre látogató Szil-
gyatéki e l járás aránya. és kezik. mint a vállalati veze- bereky Jenőt, a Legfelsőbb 
egyre több a vi tás ügy a tés, és ilyenkor nehéz szá- Biróság elnökét hivatalában 
vállalatok. szövetkezetek, mon kérni a fegyelmezettebb fogadta Szabó Sándor, a 
kisvállalkozások között. Az magatartást . Antalffy György megyei pártbizottság első 
igazságszolgáltatás befolyá- elismeréssel beszélt az igaz- ti tkára. A megbeszélésen 
solni tud ja a lakosságot, a ságügyi szervek munkájáról , részt vett Petrik István, a 
tarsadalmi haladást, de ön- történelmi párhuzamot vont megyei tanács elnökének ál-
magában kevés arra, hogy a az évtizedekkel korábbi, il- talános helyettese és Fedor 
negatív jelenségeket vissza- l e t v e a jelenlegi gyakorlat Attila, a megyei bíróság el-
szorítsa. között, hogy a jog és a poli- nöke is. 

Fedor Attila, a megyei t ika miképp viszonyul egy- H. M. 
biróság elnöke a helyi bíró-
ságok működéséről adott tá-
jékoztatót Elmondta, hogy 
a bérfejlesztés el lenére több 
bíró hátat fordított hivatá-
sának. mer t más jogi pályán 
nagyobbak a jövedelmek 
Egyre több üggyel kell meg-
birkóznia a helyi igazság-
szolgáltatásnak, és a bonyo-
lultabb, a magasabb jogi 
képzettséget igénybe vevő 
esetek száma növekedett. 
Megjelentek az ú j gazdasági 
formákkal kapcsolatos perek 
is. A bíróság igyekszik gyor-
san és hatékonyan dolgozni, 
nem húzódnak el a büntető-
ügyek. Emelkedett az ál lam-
polgárok egymás közötti oe-
res ügyeinek aránya. Hu-
szonöt százalékkal nőtt a 
válások száma, sok a vita 
a magánépitkezők és kivite-
lezők között, elszaporodtak a 
lakások rossz minősége mi-
at t i szavatossági perek Az 

Ülést tarlóit 
a nőlanács 

Az iparban dolgozó nők 
helyzetével foglalkozott ked-
den délelőtt a Parlamentben 
tartott ülésén a Magyar Nők 
Országos Tanácsa. 

A testület tagjai már az 
ülést megelőzően kézhez 
kapták az Ipari Minisztéri-
um tájékoztatóját . Az érté-
ke'és az iparban dolgozó 
nők helyzetének . javítását 
elemezve rögzíti: az ipar 
nem mondhat le a nők fog-
lalkoztatásáról a jövőben 
sem, éppen ezért szükséges, 
hogy a vállalatok hangolják 
össze a gazdaság és a dol-
gozó nők — családok — ér-
dekeit, jobban alkalmazkod-
janak a női munkaerő adott-
ságaihoz. 

Fontos feladat a szakmun-
kásképzés lehetőségeinek bő-
vítése, az átképzés, a mun-
ka melletti tanulás megszer-
vezése, különösen ott, ahol 
szükséges a munkaerő-átcso-
portosítás, s ahol a gyesről, 
a gyedről visszatérők mun-
kaköre megváltozott — eme-
li ki a tájékoztató. 

Befejeződtek a magyar 
-NDK tárgyalások 

Emlékeztető aláírásával mezőgazdasági ' gépgyártási 
kedden befejeződtek a ma-
gyar—NDK gazdasági tá r -
gyalások. Marjai József, a 
Minisztertanács elnökhe-
lyettese, a magyar—NDK 
gazdasági és múszaki-tudo-

kormányközi egyezményt, s 
ennek a lapján a magyar és 
NDK-partnervállalatok még 
az elmúlt év során megkö-
tötték a kapcsolódó gyár-
tásszakosítási és kooperá-

mányos együttműködési bi- ciós szerződéseket. Eredmé-
zottság magyar tagozatának nyesen alakult a hosszú tá-
elnöke és Wolfgang Rauch- vú programban előirányzott 
fuss miniszterelnök-helyet- feladatok megvalósítása a 
tes, az NDK-tagozat elnöke mikroelektronika, a számi-
áttekintelték az MSZMP és tástechnika és a vegyipar 
az NSZEP főtitkárai által a területén, valamint a válla-
Magyar Népköztársaság és latok és kombinátok közöt-
a Német Demokratikus ti közvetlen kapcsolatok el-
Köztársaság közötti gazda- mélyítésében. 
sági és műszaki-tudományos 
együttműködés fejlesztésé-
ről aláirt , 2000-igszóló hosz-
szú távú program végrehaj-
tásának helyzetét, valamint 
értékelték a bizottság leg-
utóbbi ülésszakán hozott 
döntések teljesítését. 

A 2000-ig szóló hosszú 
távú program megvalósítá-
sát vizsgálva kedvezően ér-
tékelték, hogy a két ország 
illetékes szervei aláírták a 

A bizottság társelnökei a 
mezőgazdasági együt tmű-
ködés tapasztalatairól szóló 
beszámoló kapcsán szüksé-
gesnek tartották, hogy a 
két ország illetékes szervei 
gyorsítsák meg a legkorsze-
rűbb biotechnológiai ered-
mények, termelési eljárások 
kölcsönös elterjesztését. 

Wolfgang Rauchfuss ked-
den elutazott hazánkból. 

Az ipar műszaki-fejlesztési 
törekvéseiről Összehangolt megvalósítás 

Az ipar műszaki fejlődését technológia fejlesztésére és nak a kiemelt központi és 
gyorsító központi és ágaza- elterjesztésére —, az elektro- tárcaprogramok vállalati 
ti fejlesztési programok cél- nika térhódítására, valamint megvalósítására, 
járói és finanszírozási lehe- a feldolgozóipar veisenyké-
tőségeiről kedden sa j tó tá jé- pességének fokozására. Eze-
koztatót tartot tak az Ipari ket a célokat szolgálják a 
Minisztériumban. központi fejlesztési progra- . 

Reiniger Péter főosztály- mok, a tárcaprogramok és P ° n t ' P r n K r a m » k ^ s z e h a n -
vezető elmondta: az ipar az országos középtávú kuta-
középtávú fejlesztési tervé- tás-fejlesztési tervek is. A 
hez kapcsolódó kuta tás-fe j - megvalósításukhoz szüksé-
lesztési programok öt fő te- ges pénzügyi alapok egy Té-
rületre koncentrálódnak. A szét az Ipari Minisztérium 
természeti kincsek jobb rendelkezésére álló műszaki-
hasznosítására, az energia fejlesztési alap idei 2,8 mil-
gazdaságosabb felhasználá- liárd forintos összege bizto-
sára és az anyagkultúra sitja. Az ez évi keret felosz-
emelésére; az agrárgazdaság fásáról a minisztérium veze-
roari hátterének korszerű ki- tői már döntöttek. Mintegy 

A tervidőszakban, sőt már 
ebben az. évben is az egyik 
legfontosabb feladat a krtz-

golt megvalósítása, illetve a 
15 ipari tárcaprogram szoros 
illesztése azokhoz. Például a 
gyártásautomatizálás prog-
r amjá t a szerszámgépipar 
fejlesztésével segítik, a 
gyógyszer-, növényvédöszer-
és intermetiergyártás köz-
ponti programjához. pedig 
hozzákapcsolják a biomasz-
szatermelés és -hasznosítás 

építésére — ezen belül a bio- 2 milliárd forintot fordita- minisztériumi feladatait . 

jában. 
Három terméket hoztak el 

Szegedre. A Tedi—40 auto-
mata telefonhívó és 40 hívó-

Küldöttség 
Pozsonyban 

Pozsgay Imre főti tkár ve-
zetésével a Hazafias Nép-
front Országos Tanácsának 
küldöttsége Pozsonyban 
megbeszélést folytatott a 
Csehszlovák Nemzeti Front 
Tomás Trávnicek. a KB al-
elnöke vezette delegációjá-
val. 

A megbeszélés során a fe-
lek tájékoztat tak egymást 
időszerű belpolitikai felada-
taikról, véleményt cseréltek 
a nemzetközi együttműkö-
dést és a kétoldalú kapcsola-
tokat ér intő kérdésekről 

Vezetői értekezlet 
a Délépnél 

Somogyi László Szegeden 
Tegnap, kedden vezetői a lapján hangsúlyozta, hogy 

értekezletet tartottak a Dé- a Délép képes fontos és ko-
lépnél, amelyen részt vett moly feladatokkal rnegbir-
Somogyi László építési és kőzni. Ezt egyúttal biztató-
városfejlesztési miniszter, nak tartotta a vállalat jö-
Bartha László, az MSZMP vőjére nézve. 
Csongrád Megyei Bizottsá- Somogyi László végül el-
gának titkára, Székely Sán-
dor, a szegedi városi pár t -
bizottság első t i tkára és G. 
Nagy László, az Étédosz tit-
kára. A megbeszélésen a 
miniszter értékelte a szege-
di klinikai tömb építésén egyúttal a minisztérium se 
látottakat, s a tapasztalatok gitségét is ígérve 

Bemutató a klubban 
Tegnap, kedden volt az el- szám tárolására a lkalmas riából a kívánt hívószámra 

só nap ja a péceli Triton készüléket, amely a t i tkár- a megjelölt időben továbbit-
Számitastechnikai és Táv- nők m u n k á j á t könnyítheti ja. Miközben a szövegszer-
közlési Kisszövetkezet bemu- meg jelentősen. Gyakran kesztö program dolgozik, ké-
tatójának a Technika Há- előfordul, hogy foglaltat je- pes üzenetek vételére is. 
za harmadik emeleti klub- lez a telefon. Ez a készülék Természetesen minden szö-

automatikusan 9 alkalommal veg a sornyomtatóval papir -
megismétli a hivast. persze ra is irható. Ez a készülék 
csak akkor, ha már koráb- 96 rendszeres kommunikáci-
ban nem sikerült a kapcso- ós par tner hívószámát tarol-
lás. A leggyakrabban hívott hat ja . A mágneslemezeken a 
számokat automatikusan tá- telexen küldött anyagok a r -
rolja. Nemzetközi távhívásra chiválhatók. Erről sokkal 
is alkalmas, valamennyi te- könnyebb hónapok múltán is 
lefon színében árusí t ják, az a visszakeresés, mint a ha-
ára 28 600 forint. gyományos telex papirkigyó-

A Réka 4/1—1 egyszerre járói, 
négy telefonvonalat képes — Mi a céljuk a szegedi 
fogadni és a főnök—titkárnő bemutatóval? — kérdeztük 
telefonkapcsolatban segít. Szojka Zoltánt, a kisszövet-
Egyelőre „egy főnök—egy kezet kereskedelmi vezetőjét, 
t i tkárnő" változat létezik, a — Szeretnénk valamennyi 
kifejlesztésére körülbelül egy olyan magyarországi várost 
évre volt szükség. Az elmúlt Végiglátogatni, ahol posta-
időszakban egyre több válla- igazgatóság dolgozik. Ebben 
latnál alkalmazzák azt, hogy a kőrútban Szeged az első 
a négy vagy még több veze- állomás. Személyes jelenlé-
tőt több azonos szobában tünk által talán többen meg-
dolgozó t i tkárnő segít a győződhetnek arról, hogy é r -
munkájában. demes készülékeinket meg-

A Gepárd 8 te lexkomputer vásárolni. Konstrukciónk 
mindent tud, amit a hagyó- után nyugatnémet vevők is 
mányos telex. Sőt. ezen túl érdeklődnek, miért ne le-
az elküldendő szöveget egy hetne eszközeinknek piaca 
képernyős szövegszerkesztő idehaza is? 
program segítségével állít- A bemutató ma. szerdán 
hat ják össze. A kész szőve- délután 5 óráig tekinthető 
get a gép tárol ja és a memó meg B. I. 

búcsúztatta a nyugdíjba vo-
nuló vezérigazgatót, Sipos 
Mihályt, s köszöntötte a vál-
lalat ú j vezetőjét, Körtvé-
lyessy Pétert, akinek sok 
sikert kívánt munkájához, 


